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Rada Miejska w Prudniku 

Komisja d/s Wsi i Gospodarki Rolnej 

 

Protokół nr XIII/2025 

 

Posiedzenie w dniu 23 kwietnia 2025 r. 

Obrady rozpoczęto 23 kwietnia 2025 r. o godz. 08:30, a zakończono o godz. 10:42 tego 

samego dnia. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 5 członków. 

Obecni: 

1. Rafał Bolibrzuch 

2. Ireneusz Licznar 

3. Paweł Licznar 

4. Stanisław Mięczakowski 

5. Mieczysław Partyczny 

6. Aneta Samotus 

7. Zygmunt Trojniak 

8. Andrzej Włosek 

9. Wiesław Zawiślak 

/lista obecności stanowi złącznik nr 1 do protokołu/ 

/lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu/  

 

Lista gości na posiedzeniu: 

Burmistrz Prudnika Grzegorz Zawiślak 

Skarbnik Gminy Wioleta Zator 

Skarbnik Gminy Prudnik Wioleta Zator   

Główna Księgowa Prudnickiego Ośrodka Kultury Beata Faltyn  

Kierownik Kina Diana Jarosław Pytel 

Kierownik Miejskiej i Gminnej Biblioteki Publicznej Izabela Mazur  

Dyrektor Agencji Sportu i Promocji Gminy Prudnik Małgorzata Halek 

Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej Bernadeta Bednarczuk 

Naczelnik Wydziału Mienia Gminy Dorota Szmulik 

Kierownik Działu Eksploatacji i Zasobów Mieszkaniowych Dariusz Broj 

 

1. Sprawy organizacyjne: 

a) Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum 

Posiedzeniu komisji przewodniczyła Przewodnicząca Komisji ds. Wsi i Gospodarki Rolnej – 

Aneta Samotus. Przywitała radnych oraz zaproszonych gości.  

Stwierdziła, że Komisja posiada quorum do podejmowania opinii i wniosków. 

 

b) Przyjęcie protokołu z posiedzenia komisji w dniu 24 marca 2025 r. 

Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji 

w dniu 24.03.2025 r.  

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z posiedzenia komisji w dniu 24 marca 2025 r..  

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 
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Rafał Bolibrzuch, Mieczysław Partyczny, Aneta Samotus, Andrzej Włosek, Wiesław 

Zawiślak 

NIEOBECNI (4) 

Ireneusz Licznar, Paweł Licznar, Stanisław Mięczakowski, Zygmunt Trojniak 

 

2. Zaopiniowanie Informacji z działalności rzeczowej i finansowej Prudnickiego Ośrodka 

Kultury i Biblioteki Publicznej w tym: 

a) z działalności Prudnickiego Ośrodka Kultury (druk nr 232) 

Informacje zawarte w druku omówiła Główna Księgowa Prudnickiego Ośrodka Kultury 

Beata Faltyn.  

Radny Mieczysław Partyczny zgłosił brak ujęcia w sprawozdaniu POK organizacji 

wydarzenia Wojewódzkich Obchodów Święta Flagi, mimo iż uroczystość ta organizowana 

jest od 17 lat na terenie gminy Prudnik. Ponadto radny nadmienił, że po raz kolejny wystąpił 

o jakiś program artystyczny z Prudnickiego Ośrodka Kultury i odpowiedź była odmowna. A 

przecież wiadomo już w styczniu, że maj nadchodzi i dzieci mogłyby wystąpić. 

Główna Księgowa Prudnickiego Ośrodka Kultury Beata Faltyn oznajmiła, że Święto 

Flagi przypada na 2 maja, a dzieci i opiekunowie w tym czasie są już zaangażowani w inne 

wydarzenia. Zapewniła jednak, że postara się uwzględnić to wydarzenie w przyszłorocznym 

harmonogramie. 

Radny Wiesław Zawiślak stwierdził, że mało w Domu Kultury jest występów kabaretów. 

Zapytał czy jest możliwość zwiększenia tego typu imprez? 

Główna Księgowa Prudnickiego Ośrodka Kultury Beata Faltyn oznajmiła, że 

organizowanych jest wiele wydarzeń – ostatnio w Prudnickim Ośrodku Kultury  kabaret 

gościł kabaret 'Paranienormalni'. Podkreśliła, że prudnicka sala ma jednak tylko 207 miejsc, a 

bilet kosztuje 100 zł. Nie można ani podnieść ceny, bo to odstrasza ludzi, ani dopłacać, bo 

POK-u na to nie stać. Podejmowane są jednak starania, by oferta była zróżnicowana – są 

komediowe operetki, stand-upy, wydarzenia filmowe. Repertuar jest dostępny na stronie kina 

i jest regularnie uaktualniany. 

Kierownik Kina Diana Jarosław Pytel dodał, że kiedy kontaktuje się z menadżerami 

teatrów czy kabaretów – często nawet nie chcą rozmawiać ze względu na małą salę. Nie jest 

opłacalne organizowanie występów przy takiej liczbie miejsc. Czasem udaje się dogadać, gdy 

artyści występują tego samego dnia np. w Nysie – wtedy można ich ściągnąć również do 

Prudnika. Ale koszty są bardzo wysokie. Np. przy współpracy z kampanią z panem Piotrem 

Szwedesem, by wyjść na zero, bilet musiałby kosztować 150 zł. To oznacza 300 zł dla 

małżeństwa – to realna bariera. Dodał, że POK działa w miarę możliwości i budżetu. 

Oczywiście – każda sugestia mieszkańców jest cenna i będzie brana pod uwagę przy 

rozwijaniu oferty.  

Dalsza dyskusja nie została podjęta.  

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie informacji z działalności Prudnickiego Ośrodka Kultury (druk nr 232).  

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Rafał Bolibrzuch, Mieczysław Partyczny, Aneta Samotus, Andrzej Włosek, Wiesław 

Zawiślak 

NIEOBECNI (4) 

Ireneusz Licznar, Paweł Licznar, Stanisław Mięczakowski, Zygmunt Trojniak 
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b) z działalności Miejskiej i Gminnej Biblioteki Publicznej w Prudniku (druk nr 233) 

Kierownik Biblioteki Izabela Mazur przedstawiła informację o działaniach placówki za 

ubiegły rok. Poinformowała, że biblioteka realizowała swoje podstawowe zadania, takie jak 

gromadzenie, opracowywanie i wypożyczanie księgozbioru, jednak równolegle prowadzona 

była szeroka działalność edukacyjno-kulturalna. Szczególny nacisk kładziono na pracę z 

najmłodszymi czytelnikami – kontynuowano współpracę z przedszkolami oraz wszystkimi 

szkołami średnimi i podstawowymi w okolicznych miejscowościach. Od 7 lat biblioteka 

realizuje program „Mała książka – wielki człowiek”, wspólnie z Instytutem Książki. Dzięki 

temu najmłodsi otrzymują wyprawki, karty czytelnika oraz nagrody motywujące do 

wypożyczania książek. W ramach Narodowego Programu Rozwoju Czytelnictwa, w roku 

sprawozdawczym biblioteka otrzymała 16 154 zł na zakup nowości wydawniczych. 

Kontynuowana jest także 7-letnia współpraca ze Stowarzyszeniem Larix, w ramach której 

udostępniane są audiobooki i książki mówione osobom słabowidzącym oraz starszym 

mieszkańcom. Biblioteka posiada trzy urządzenia do odtwarzania, które są bezpłatnie 

wypożyczane zainteresowanym. W ramach projektu „Zaczytane Opolskie”, realizowanego 

pod egidą Wojewódzkiej Biblioteki Publicznej, biblioteka organizowała spotkania autorskie. 

W minionym roku jednym z gości był Marcin Meller. 

Dodatkowo, prowadzony jest również program Dyskusyjnych Klubów Książki – w oddziale 

dla dzieci oraz w filii w Łące Prudnickiej. W jego ramach organizowane są bezpłatne 

spotkania autorskie i warsztaty czytelnicze, głównie dla dzieci. 

Przewodnicząca Komisji Aneta Samotus zapytała o dotacje z powiatu - czy dotacja ta 

przyznawana jest rokrocznie?  

Kierownik Biblioteki Izabela Mazur oznajmiła, że dotacja ta jest przyznawana corocznie, 

jednak jej wysokość ulega zmianie. W roku 2024 wynosiła 32 000 zł, co oznacza wzrost o  

6 000 zł względem roku ubiegłego. Środki te, zgodnie z zawartym porozumieniem, 

przeznaczone są wyłącznie na zakup księgozbioru popularnonaukowego. 

Po zakończeniu prezentacji sprawozdania nie zgłoszono dalszych pytań ze strony radnych 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie informacji z działalności Miejskiej i Gminnej Biblioteki Publicznej w Prudniku 

(druk nr 233).  

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Rafał Bolibrzuch, Mieczysław Partyczny, Aneta Samotus, Andrzej Włosek, Wiesław 

Zawiślak 

NIEOBECNI (4) 

Ireneusz Licznar, Paweł Licznar, Stanisław Mięczakowski, Zygmunt Trojniak 

 

c) z działalności Kina Diana w Prudniku (druk nr 234) 

Kierownik Kina Diana Jarosław Pytel przedstawił informacje zawarte w druku. Oznajmił, 

że w roku 2024 w Kinie „Diana” odbyło się 469 projekcji filmowych, które łącznie 

zgromadziły 18 173 widzów. Jest to wynik bardzo zbliżony do roku 2023, co potwierdza 

utrzymujący się trend stabilnego zainteresowania repertuarem filmowym. Zaznaczył, że kino 

posiada już grono stałych widzów, którzy regularnie uczestniczą w seansach – niektórzy z 

nich odwiedzają kino przy każdej premierze. 

Największym zainteresowaniem w ubiegłym roku cieszyły się produkcje skierowane do 

młodszych odbiorców. Najwyższą frekwencję – 1220 widzów – odnotowano podczas emisji 

filmu „Kleks i wynalazek Filipa Golarza”. 
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W dalszej części przedstawiono działalność sali widowiskowej, w której odbyło się łącznie 60 

wydarzeń kulturalnych, w tym: 

• 22 wydarzenia dla dorosłych, w tym m.in. stand-upy, operetki komediowe oraz 

spotkania autorskie, 

• 27 wydarzeń dla dzieci, takich jak spektakle, konkursy muzyczne oraz wydarzenia 

edukacyjne. 

Kierownik podkreślił, że część wydarzeń ma charakter cykliczny, co pozwala na budowanie 

stałego programu kulturalnego oraz zwiększa rozpoznawalność oferty kulturalnej instytucji 

wśród mieszkańców gminy. W 2023 roku odbyło się łącznie 11 dużych wydarzeń w sali 

widowiskowo-kinowej. W grudniu ubiegłego roku został złożony wniosek do Ministerstwa 

Kultury i Dziedzictwa Narodowego o dofinansowanie doposażenia sali widowiskowo-

kinowej. Wniosek zakończył się sukcesem – przyznano dotację w wysokości 71 000 zł, która 

zostanie wykorzystana w 2024 roku na zakup nowego oświetlenia scenicznego oraz 

mikrofonów nagłownych, co znacząco wpłynie na poprawę jakości realizowanych wydarzeń. 

W miesiącach letnich przeprowadzono remont pomieszczenia kinowego Foyer, który 

wykonano własnym sumptem – pracownicy samodzielnie przeprowadzili malowanie i 

odświeżenie wnętrza. Dodatkowo kawiarenka kinowa została zmodernizowana, zyskując 

nowe logo oraz oznakowania – m.in. nowe kubki i podkładki, zasłony w oknach oraz nowe 

oświetlenie. 

Sytuacja finansowa Kina „Diana” w 2024 roku przedstawia się lepiej niż w roku poprzednim. 

Strata za rok 2024 wyniosła 107 000 zł, co stanowi poprawę o 82 000 zł w stosunku do roku 

2023. Kierownik zaznaczył, że jest to już trzeci rok z rzędu, w którym udało się zmniejszyć 

poziom strat, co świadczy o skuteczniejszym zarządzaniu i optymalizacji kosztów 

działalności. 

Przewodnicząca Aneta Samotus zapytała jakie czynniki wpływają na straty, które są 

pokazane w sprawozdaniu?  

Kierownik Jarosław Pytel w odpowiedzi wskazał, że główne czynniki wpływające na straty 

finansowe to: 

1) wysokie koszty zakupu filmów, które stanowią znaczącą część wydatków – zysk ze 

sprzedaży biletów w wysokości 283 000 zł w ponad 50% przeznaczany jest na opłaty 

licencyjne. 

2) opłaty tantiemowe i licencyjne, w tym: 

 - opłaty dla organizacji reprezentujących prawa autorskie (m.in. ZAiKS – 1,5% od zysków), 

 - Stowarzyszenie Filmowców Polskich, 

- oraz inne instytucje związane z prawami autorskimi. 

3) Koszty pracownicze – wynagrodzenia, ubezpieczenia oraz świadczenia na rzecz 

pracowników. 

4) Koszty stałe związane z utrzymaniem infrastruktury, takie jak energia elektryczna i 

cieplna. 

Całkowity roczny koszt funkcjonowania kina w 2024 roku wyniósł 390 000 zł, natomiast 

przychód z działalności osiągnął 283 000 zł, co przełożyło się na stratę w wysokości 107 000 

zł. Podkreślono jednak, że jest to już trzeci rok z rzędu, w którym jednostce udało się 

zmniejszyć stratę – w porównaniu do roku 2023 różnica wyniosła 82 000 zł na korzyść 

instytucji. 

Przewodnicząca Komisji Radna Aneta Samotus zadała kolejne pytanie dotyczące 

sposobów identyfikacji oczekiwań widowni. Zapytała, czy kiedykolwiek rozważano 

wprowadzenie ankiety lub konsultacji społecznych, które mogłyby pomóc w dopasowaniu 

oferty kulturalnej Kina „Diana” do oczekiwań mieszkańców. Wskazała, że poznanie opinii 

odbiorców mogłoby pomóc zwiększyć zainteresowanie wydarzeniami. 
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W odpowiedzi Kierownik Kina Diana Jarosław Pytel  oznajmił, że dotychczas nie 

przeprowadzano formalnych ankiet, jednak analizowane są reakcje i komentarze widzów 

publikowane w mediach społecznościowych oraz na stronie internetowej kina. 

Na podstawie tych informacji zauważono, że największym zainteresowaniem cieszą się filmy 

premierowe. Dotychczas kino miało ograniczoną możliwość wyświetlania premier ze 

względu na wymogi dystrybutorów – nowe filmy muszą być wyświetlane przez minimum 

dwa tygodnie, dwa razy dziennie, co ograniczało różnorodność repertuaru. 

W odpowiedzi na to wyzwanie, w grudniu 2023 r. wprowadzono trzeci seans dziennie, 

początkowo tylko w weekendy. Pomysł ten okazał się trafiony, dlatego od stycznia 2024 r. 

kino mogło rozpocząć regularne wyświetlanie premier filmowych. Do kwietnia zrealizowano 

już 7 premier filmowych, w tym m.in. film Minecraft, który w ciągu jednego tygodnia 

przyciągnął aż 800 widzów. Wprowadzenie dodatkowego seansu pozwoliło na większą 

elastyczność repertuaru i zaspokojenie potrzeb różnych grup odbiorców. 

Przewodnicząca Komisji Aneta Samotus zapytała czy jest możliwość wprowadzenia 

płatności kartą w kawiarence kinowej? 

Kierownik Kina Jarosław Pytel poinformował, że zmiana została już wprowadzona. W 

wyniku zakończenia poprzedniej umowy, podpisano nową umowę z firmą obsługującą 

transakcje bezgotówkowe. Od lutego 2024 roku dostępny jest drugi terminal płatniczy, dzięki 

czemu widzowie mogą dokonywać płatności kartą zarówno przy kasie, jak i w kawiarence. 

Ułatwiło to obsługę i zostało pozytywnie przyjęte przez odwiedzających. 

W odniesieniu do asortymentu sprzedawanego w kawiarence, Kierownik zaznaczył, że 

placówka jest ograniczona przepisami sanitarnymi i wymogami Sanepidu. Kino nie ma zgody 

na sprzedaż produktów otwartych lub wymagających przygotowania na miejscu, takich jak 

świeży popcorn, napoje nalewane czy soki. Wszystkie produkty muszą być hermetycznie 

zamknięte, łącznie z kawą, która musi być serwowana w kubkach z pokrywkami. 

Dodatkowo podkreślono, że specyfika sali widowiskowej, w której znajduje się wykładzina 

trudna do utrzymania w czystości, również wpływa na decyzję o ograniczeniu oferty 

gastronomicznej. Po seansach szkolnych sprzątanie sali trwa nawet do 3 godzin, co 

dodatkowo obciąża personel sprzątający i wpływa na logistykę wydarzeń. 

Dalsza dyskusja nie została podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie informacji z działalności Kina Diana w Prudniku (druk nr 234).  

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Rafał Bolibrzuch, Mieczysław Partyczny, Aneta Samotus, Andrzej Włosek, Wiesław 

Zawiślak 

NIEOBECNI (4) 

Ireneusz Licznar, Paweł Licznar, Stanisław Mięczakowski, Zygmunt Trojniak 

 

3. Zaopiniowanie Sprawozdania z działalności rzeczowo - finansowej Agencji Sportu i 

promocji w Prudniku za rok 2024 (druk nr 235) 

Dyrektor Agencji Sportu i Promocji Małgorzata Halek omówiła informacje zawarte w 

druku. Oznajmiła, że rok 2024 był dla ASIP-u obciążający i skomplikowany. W zakresie 

działań promocyjnych oraz organizacji wydarzeń, szczególnie wyróżniało się jedno 

przedsięwzięcie – Tour de Pologne, które zdominowało kalendarz wydarzeń i wymagało 

znacznego zaangażowania. Było to ogromne wydarzenie, z którym – jak zauważono – 

zmierzyliśmy się bez niedociągnięć. Kolejnym ważnym punktem miała być impreza kolarska 

Memoriał im. Stanisława Szozdy, która niestety nie doszła do skutku z przyczyn losowych. 
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Data ta pozostanie na długo w  pamięci z uwagi na powódź, która w tym czasie dotknęła nasz 

region. Warto podkreślić, że aż trzy obiekty, którymi zarządza Agencja Sportu i Promocji w 

Prudniku, zostały dotknięte skutkami tej powodzi. Pomijając już infrastrukturę wiejską, która 

również ucierpiała, wspomniane obiekty utraciły znaczną część swojej funkcjonalności. 

Agencja Sportu i Promocji prowadzi szeroką działalność, obejmującą zarządzanie obiektami 

sportowymi oraz organizację wydarzeń sportowych, rekreacyjnych i promocyjnych. 

Wydarzenia te są dostępne nie tylko dla mieszkańców, lecz także dla całej społeczności 

lokalnej i turystów. 

Oprócz wydarzeń otwartych, Agencja współorganizuje również imprezy zamknięte, 

organizowane we współpracy z klubami sportowymi oraz szkołami. 

Dodatkowo Agencja zajmuje się promocją gminy, współorganizacją różnorodnych inicjatyw 

oraz prowadzeniem stron internetowych i dokumentacją fotograficzną. 

Radny Rafał Bolibrzuch zapytał o możliwość ogrodzenia obiektu sportowego w Łące 

Prudnickiej. Jednocześnie podziękował za dotychczasową współpracę oraz działania 

podejmowane na rzecz całej gminy.  

Dyrektor Małgorzata Halek poinformowała, że jeśli środki finansowe pozwolą na realizację 

remontu, zostanie on wykonany. Obecnie skupiono się na remoncie płyt boisk w Łące 

Prudnickiej, Moszczance oraz na ulicy Włoskiej. Planuje się także, we współpracy ze ZWIK-

iem, nawadnianie boisk przy ulicy Włoskiej, ze względu na ich intensywne użytkowanie 

przez różne grupy – od młodzików po seniorów. 

Jeśli chodzi o ogrodzenie, będzie ono realizowane w miarę możliwości finansowych. Na razie 

ASIP koncentruje się na dużym przedsięwzięciu – wymianie złóż filtracyjnych na obiekcie 

Sójka. Jest to kosztowny i wymagający proces, który obejmuje wyniesienie około 12 ton 

żwiru z podziemi. Ze względu na brak możliwości technicznych konieczne będzie ręczne 

przenoszenie materiału. Wymiana złóż filtracyjnych powinna być wykonywana co 5 lat, ale z 

powodu pandemii termin ten uległ przesunięciu. W tym roku jednak trzeba się tym zająć. 

Z tego powodu inne prace remontowe zostały wstrzymane lub ograniczone. Jeśli jednak 

pozostaną środki, planuje się dalsze działania. Pod koniec czerwca lub na początku lipca 

rozpocznie się wymianę złóż, a pod koniec wakacji będzie można ocenić możliwości 

realizacji kolejnych inwestycji, w tym ogrodzenia. Najpierw jednak konieczna będzie 

inwentaryzacja – zostanie sprawdzone, czy całe ogrodzenie wymaga wymiany, czy wystarczy 

remont tylko częściowo uszkodzonych elementów. 

Przewodnicząca Komisji, Aneta Samotus, wyraziła słowa podziękowania za szybką reakcję 

w sprawie zgłaszanych problemów. Jednocześnie zapytała o kwestię temperatury wody na 

basenie Sójka, ponieważ otrzymała sygnały od rodziców dzieci uczęszczających na zajęcia w 

szkółkach pływackich, wskazujące na potrzebę jej podwyższenia. 

Rozmawiając na ten temat, Przewodnicząca chciała uzyskać informacje na temat czynników 

wpływających na temperaturę wody oraz możliwości jej regulacji. Zapytała również o reakcje 

innych grup korzystających z basenu oraz o to, czy zostało wypracowane trwałe rozwiązanie 

w tej kwestii. Dodatkowo chciała dowiedzieć się, jak temperatura wody na basenie będzie 

utrzymywana w perspektywie kolejnych lat. 

Dyrektor Agencji Sportu i Promocji Małgorzata Halek wracając do kwestii temperatury 

wody, oznajmiła, że warto sięgnąć do danych historycznych. Obiekt basenowy Sójka został 

zbudowany jako przyszkolny obiekt sportowy, sfinansowany ze środków Ministerstwa 

Sportu. Maksymalna temperatura wody na takich basenach wynosi od 25 do 28 stopni 

Celsjusza. Od samego początku temperatura wody na basenie Sójka była ustawiona na 

poziomie 27 stopni Celsjusza. Dyrektor dodała, że posiada pełną dokumentację techniczną, 

więc jeśli ktoś chciałby zapoznać się z danymi, istnieje taka możliwość. 

Według projektanta obiektu, temperatura powietrza na basenie musi być o 2 stopnie wyższa 

niż temperatura wody. Wynika to z konieczności uniknięcia wykraplania się wody na 
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powierzchniach dachowych, co mogłoby prowadzić do ich degradacji. Na obiekcie jest 

drewniany sufit oraz podwieszany sufit, a skraplanie się wody mogłoby poważnie uszkodzić 

te elementy. Zwiększenie temperatury wody automatycznie wpływa na temperaturę 

powietrza. Chociaż w systemie można ustawić 27 stopni Celsjusza, w rzeczywistości wartość 

ta może się nieznacznie wahać ze względu na nasłonecznienie i inne czynniki zewnętrzne. 

Obecnie temperatura wody została podniesiona do 28 stopni Celsjusza. 

Dalsza dyskusja nie została podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie Sprawozdania z działalności rzeczowo - finansowej Agencji Sportu i promocji 

w Prudniku za rok 2024 (druk nr 235).  

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Rafał Bolibrzuch, Mieczysław Partyczny, Aneta Samotus, Andrzej Włosek, Wiesław 

Zawiślak 

NIEOBECNI (4) 

Ireneusz Licznar, Paweł Licznar, Stanisław Mięczakowski, Zygmunt Trojniak 

 

4. Ocena zasobów pomocy społecznej (druk nr 236) 

Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej, Bernadeta Bednarczuk, przedstawiła informacje 

zawarte w druku. Oznajmiła, że tworzenie tych danych jest procesem polegającym na 

pozyskiwaniu danych z różnych źródeł, takich jak raporty z urzędów pracy, zasoby 

mieszkaniowe oraz informacje pochodzące z systemu pomocy społecznej. 

Na podstawie analizy danych za rok 2023 stwierdzono, że sytuacja społeczna w gminie 

pozostaje stabilna, jednak w wielu obszarach wyzwania pozostają podobne do lat 

poprzednich. W szczególności widoczne są problemy demograficzne – społeczeństwo starzeje 

się, co stanowi istotne wyzwanie dla systemu opieki społecznej. Gmina aktywnie realizuje 

działania wspierające osoby starsze. W ramach programu Asystent Osobisty Osoby z 

Niepełnosprawnością, prowadzonego przez Ośrodek Pomocy Społecznej (OPS) oraz 

Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie udzielane jest wsparcie osobom z 

niepełnosprawnościami. Dzięki dofinansowaniu w ramach Korpusu Wsparcia Seniora 

możliwe będzie zakupienie nowych opasek bezpieczeństwa, co pozwoli objąć usługą 

medyczną na odległość kolejnych 100 seniorów. Ponadto OPS prowadzi działania 

aktywizacyjne, m.in. dwa kluby seniora oraz Dzienny Dom Korpusu Senior Plus. Na terenie 

gminy funkcjonuje także Dom Pomocy Społecznej. 

Pomimo szerokiego zakresu działań potrzeby seniorów nadal pozostają znaczne. Wielu z nich 

oczekuje bezpłatnych usług opiekuńczych, jednak w wielu przypadkach jest to trudne do 

realizacji. Usługi finansowane z budżetu gminy są odpłatne, podejmowane są starania, aby 

utrzymać stawki na niskim poziomie. Niestety, nawet minimalne koszty bywają trudne do 

udźwignięcia przez część seniorów. 

Dynamiczny rozwój cywilizacyjny powoduje osłabienie więzi społecznych i trudności w 

komunikacji międzyludzkiej. W odpowiedzi na te wyzwania OPS współpracuje z 

organizacjami pozarządowymi, co umożliwia realizację zadań w zakresie wsparcia 

społecznego. 

Jednym z przykładów takiej współpracy jest projekt realizowany ze Spółdzielnią Parasol, w 

ramach którego prowadzone są mediacje rodzinne oraz zwiększany jest dostęp do 

specjalistycznego poradnictwa. W celu wsparcia dzieci i młodzieży utworzono punkt 

interwencyjny, który poprawia dostępność pomocy. 



8 

 

OPS z powodzeniem pozyskuje środki z funduszy unijnych, co umożliwia realizację 

zaplanowanych działań. W ramach wsparcia lokalnej społeczności zwiększono liczbę godzin 

poradnictwa karnego, psychologicznego oraz socjalnego. 

Dzięki współpracy z Fundacją Ochrony Życia Spółdzielnią OPS uzyskał dostęp do psychiatry 

dziecięcego, co w obecnej sytuacji stanowi dużą wartość, gdyż usługa ta jest trudnodostępna. 

Współpraca ta umożliwia również udzielanie wsparcia osobom z problemami dziecięcymi, 

zarówno w formie pomocy rzeczowej, jak i specjalistycznego poradnictwa. 

OPS stara się maksymalnie wykorzystywać dostępne możliwości wsparcia, w tym fundusze 

unijne. Regularnie tworzone są nowe programy, a współpraca z organizacjami 

pozarządowymi umożliwia skuteczne realizowanie zaplanowanych działań. W ostatnim 

czasie zorganizowano również konferencję poświęconą wsparciu dzieci. Dzięki tym 

działaniom zarówno w roku ubiegłym, jak i bieżącym, udaje się skutecznie odpowiadać na 

potrzeby lokalnej społeczności. 

Radny Rafał Bolibrzuch zapytał o bezdomność. 

Dyrektor OPS Bernadeta Bendarczuk oznajmiła, że w sprawozdaniu wskazano 11 osób w 

kryzysie bezdomności. Warto jednak zaznaczyć, że są to osoby, za które gmina ponosi 

odpowiedzialność w związku z ich umieszczeniem w placówkach dla osób bezdomnych. 

Chociaż te osoby są mieszkańcami naszej gminy, w rzeczywistości od wielu lat nie 

przebywają na jej terenie – w niektórych przypadkach nawet od kilkunastu lat. Ostatnie stałe 

miejsce pobytu tych osób znajdowało się jednak na terenie naszej gminy, co sprawia, że 

zgodnie z przepisami gmina Prudnik musi pokrywać koszty ich pobytu w placówkach. 

Przykładowo, są osoby przebywające obecnie w placówkach w innych miastach, takich jak 

Kraków, jednak obowiązek finansowy wciąż spoczywa na gminie Prudnik. 

Dalsza dyskusja nie została podjęta.  

Głosowano w sprawie: 

Ocena zasobów pomocy społecznej (druk nr 236).  

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Rafał Bolibrzuch, Mieczysław Partyczny, Aneta Samotus, Andrzej Włosek, Wiesław 

Zawiślak 

NIEOBECNI (4) 

Ireneusz Licznar, Paweł Licznar, Stanisław Mięczakowski, Zygmunt Trojniak 

 

5. Zaopiniowanie Sprawozdania z realizacji zadań zawartych w Gminnym Programie 

Wspierania Rodziny dla Gminy Prudnik za rok 2024 (druk nr 237) 

Radni dyskusji nie podjęli, pytań i uwag nie wnieśli. 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie Sprawozdania z realizacji zadań zawartych w Gminnym Programie 

Wspierania Rodziny dla Gminy Prudnik za rok 2024 (druk nr 237).  

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Rafał Bolibrzuch, Mieczysław Partyczny, Aneta Samotus, Andrzej Włosek, Wiesław 

Zawiślak 

NIEOBECNI (4) 

Ireneusz Licznar, Paweł Licznar, Stanisław Mięczakowski, Zygmunt Trojniak 
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6. Gospodarka finansowa: 

a) Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Prudnik na lata 2025-2029 (druk nr 238) 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Wioleta Zator. 

Przewodnicząca Komisji, Aneta Samotus, zwróciła uwagę na spadek wydatków w kilku 

pozycjach budżetowych. Poprosiła o krótkie wyjaśnienie przyczyn tych zmian, zwłaszcza w 

kontekście przetargów. Są to przedsięwzięcia inwestycyjne, w których odnotowano 

zmniejszenie wydatków. Przewodnicząca poprosiła o wyjaśnienie powodów oraz o wskazanie 

czynników, które wpłynęły na pojawienie się nowej pozycji w budżecie. 

Dodatkowo zapytała o wzrost mobilności na obszarze subregionu południowego w kontekście 

zaspokojenia potrzeb społecznych. Pojawiła się bowiem nowa kwota w wysokości 4 110 

256,63 zł – przewodnicząca chciałaby wiedzieć, z czego wynika ten zapis. 

Skarbnik Wioleta Zator odnośnie pierwszego pytania poinformowała, że zmiana wydatków 

majątkowych jest zapewne wynikiem przeprowadzonej procedury przetargowej. Odnośnie 

wzrostu mobilności Skarbnik oznajmiła, że gmina otrzymała pozytywną ocenę Komisji 

Oceny Projektów w sprawie zadania dotyczącego wzrostu mobilności na obszarze subregionu 

południowego. Projekt został wpisany do Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

Głównym celem projektu jest poprawa dostępności miejsc poprzez budowę ścieżek 

rowerowych i pieszych. Dzięki temu gmina może uzyskać dofinansowanie z Funduszy 

Europejskich dla Opolskiego na lata 2021–2027. Aby podpisać umowę o dofinansowanie, 

konieczne jest zabezpieczenie wkładu własnego w wysokości 6 482,10 zł. Kwota ta stanowi 

część całkowitych kosztów projektu, wynoszących 4 117 922 zł. Na razie projekt jest na 

etapie koncepcji, co oznacza, że opracowywany jest szczegółowy plan budowy ścieżek. To 

przygotowanie stanowi podstawę do realizacji całego przedsięwzięcia. 

Dalsza dyskusja nie została podjęta.  

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Prudnik na lata 2025-2029 (druk nr 238).  

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Rafał Bolibrzuch, Mieczysław Partyczny, Aneta Samotus, Andrzej Włosek, Wiesław 

Zawiślak 

NIEOBECNI (4) 

Ireneusz Licznar, Paweł Licznar, Stanisław Mięczakowski, Zygmunt Trojniak 

 

b) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Prudnik na 2025 rok 

(druk nr 239) 

Radny Andrzej Włosek zapytał o przeznaczenie środków finansowych dla Ochotniczych 

Straży Pożarnych, prosząc o szczegółowe informacje na ten temat. 

Skarbnik Wioleta Zator poinformowała o zwiększeniu wydatków o kwotę 9 270 zł na 

konserwację dachu w Ochotniczej Straży Pożarnej w Rudziczce. Część środków na ten cel 

pochodzi z odszkodowania. 

Dalsza dyskusja nie została podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Prudnik na 2025 rok 

(druk nr 239).  

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
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Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Rafał Bolibrzuch, Mieczysław Partyczny, Aneta Samotus, Andrzej Włosek, Wiesław 

Zawiślak 

NIEOBECNI (4) 

Ireneusz Licznar, Paweł Licznar, Stanisław Mięczakowski, Zygmunt Trojniak 

 

7. Gospodarowanie mieniem: 

a) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Prudnik na lata 2025 - 2030 (druk nr 240) 

Projekt uchwały omówił Kierownik Działu Eksploatacji i Zasobów Mieszkaniowych Dariusz 

Broj, który poinformował, że wieloletni program gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

Gminy Prudnik jest dokumentem obligatoryjnym wynikającym z ustawy o ochronie praw 

lokatorów. Każda gmina musi posiadać taki dokument na okres 5-letni. Poprzedni program 

gminy wygasa z końcem 2024 roku. Na podstawie tego dokumentu gmina może aplikować o 

zwiększenie stawki bazowej na czynności mieszkaniowe, co stanowi podstawę do 

wprowadzania takich zmian. Ustawa nakłada na dokument 8 podstawowych elementów, które 

muszą zostać w nim zawarte, a w projekcie są one przedstawione w formie 8 rozdziałów. 

W odniesieniu do wartości liczbowej programu zaproponowanego na lata 2020-2030, 

zaplanowano sprzedaż lokali na poziomie 50 rocznie. W wyniku obniżek i ulg w tym roku, 

sprzedaż zasobów mieszkaniowych ma wzrosnąć, co jest korzystne dla najemców. W dłuższej 

perspektywie wartość ta została ustalona na poziomie 50 mieszkań rocznie. Zmiany zaszły 

również w odniesieniu do współczynników dotyczących wzrostu lub obniżenia wartości stopy 

bazowej, na podstawie której naliczane są opłaty za mieszkanie. Został również uwzględniony 

wzrost o 0,3 dla nowobudowanych lub remontowanych budynków. 

Zmiana jest szczególnie istotna w kontekście kamienic przy ulicy Morcinka 14-16, które są w 

trakcie odbiorów. Zgodnie z nowymi stawkami, czynsz dla lokatorów tych budynków może 

być wyższy, ponieważ stan techniczny tych lokali pozwala na ustalenie wyższych opłat niż w 

przypadku starszych budynków. 

Przewodnicząca Komisji Aneta Samotus zapytała o punkt szósty w rozdziale pierwszym 

dotyczący wykazów lokali mieszkalnych wydzielonych z zasobu budynków ze 

stuprocentowym udziałem z zawartymi umowami najmu socjalnego. Jest kolumna, w której 

uwzględnione są ilości dotyczące bezumownych lokatorów. Czego dotyczy? 

Dariusz Broj wyjaśnił, że "bezumowni" lokatorzy to osoby, które z różnych przyczyn, 

głównie związanych z zadłużeniem, nie mogą zawrzeć umowy najmu socjalnego. Chociaż 

opłacają czynsz, ich sytuacja prawna nie pozwala na przedłużenie umowy, przez co 

przechodzą na "tryb bezumowy". 

Wyjaśniono również, że nie jest to stan stały, ale rozwiązanie przejściowe, traktowane raczej 

jako forma "odszkodowania". Takie osoby mieszkają w zasobach gminnych, ale bez 

formalnego zawarcia umowy, co ma swoje konsekwencje dla obydwu stron. W związku z 

tym, ten stan wymaga działań w celu uregulowania sytuacji. 

Podkreślono, że wzrost opłat związanych z czynszem oraz zmiana stawki bazowej mogą 

wpłynąć na zwiększenie liczby bezumownych lokatorów. Jest to zatem kwestia wymagająca 

równowagi w podejmowaniu decyzji, ponieważ zbyt wysokie opłaty mogą pogłębić problem 

bezumownych mieszkańców. Ostatecznie, decyzje o takich zmianach wynikają z zarządzenia 

burmistrza, a nie bezpośrednio z uchwały radnych, choć pozostaje to w gestii zarządzania 

gminnymi zasobami mieszkaniowymi. 

Przewodnicząca Komisji Aneta Samotus zwróciła uwagę na błędy w nazewnictwie ulic. 

Zapytała czy można je skorygować? 
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Radca Prawny Katarzyna Staniaszek oznajmiła, że na tym etapie jak najlepszym 

rozwiązaniem będzie skorygowanie tych omyłek i podjęcie uchwały na sesji już z 

uwzględnieniem poprawnych nasz ulic.  

Przewodnicząca Komisji Aneta Samotus zapytała o sprzedaż lokali mieszkalnych w 

nadchodzących latach i czynniki, które wpłynęły na ustalenie planu sprzedaży.  

Naczelnik Wydziału Mienia Gminy Dorota Szmulik wyjaśniła, że plan wieloletni zakłada 

sprzedaż 50 lokali rocznie, opierając się na szacunkach dotyczących liczby wniosków i 

przewidywanego poziomu sprzedaży. W tym roku odnotowano ponad 100 wniosków, co 

wskazuje na wysokie zainteresowanie sprzedażą lokali, ale przewiduje się, że w przyszłych 

latach liczba wniosków może spaść. Zatem, zaplanowana liczba 50 lokali rocznie została 

uznana za realistyczną w kontekście obecnego stanu rynku. 

Dalsza dyskusja nie została podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Prudnik na lata 2025 - 2030 (druk nr 240).  

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Rafał Bolibrzuch, Mieczysław Partyczny, Andrzej Włosek, Wiesław Zawiślak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Aneta Samotus 

NIEOBECNI (4) 

Ireneusz Licznar, Paweł Licznar, Stanisław Mięczakowski, Zygmunt Trojniak 

 

b) Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad wynajmowania 

lokali użytkowych i budynków użytkowych oraz zasad dzierżawy nieruchomości 

stanowiących własność Gminy Prudnik położonych na obszarze Specjalnej Strefy 

Ekonomicznej (druk nr 241) 

Radni dyskusji nie podjęli, pytań i uwag nie wnieśli. 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad wynajmowania lokali 

użytkowych i budynków użytkowych oraz zasad dzierżawy nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Prudnik położonych na obszarze Specjalnej Strefy Ekonomicznej (druk nr 

241).  

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Rafał Bolibrzuch, Mieczysław Partyczny, Aneta Samotus, Andrzej Włosek, Wiesław 

Zawiślak 

NIEOBECNI (4) 

Ireneusz Licznar, Paweł Licznar, Stanisław Mięczakowski, Zygmunt Trojniak 

 

c) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy (druk nr 242) 

Projekt uchwały omówiła Naczelnik Wydziału Mienia Gminy Dorota Szmulik.  

Przewodnicząca Komisji Aneta Samotus poprosiła o wyjaśnienie podstaw prawnych 

dotyczących możliwości wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy. 
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Wątpliwości radnej rozwiała Radca Prawny Katarzyna Staniaszek.  

Dalsza dyskusja nie została podjęta.  

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy (druk nr 242).  

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Rafał Bolibrzuch, Mieczysław Partyczny, Aneta Samotus, Andrzej Włosek, Wiesław 

Zawiślak 

NIEOBECNI (4) 

Ireneusz Licznar, Paweł Licznar, Stanisław Mięczakowski, Zygmunt Trojniak 

 

d) Zaopiniowanie projektu uchwały uchylającej uchwałę w sprawie obciążenia nieruchomości 

służebnością gruntową (druk nr 243) 

Radni dyskusji nie podjęli, pytań i uwag nie wnieśli. 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały uchylającej uchwałę w sprawie obciążenia nieruchomości 

służebnością gruntową (druk nr 243).  

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Rafał Bolibrzuch, Mieczysław Partyczny, Aneta Samotus, Andrzej Włosek, Wiesław 

Zawiślak 

NIEOBECNI (4) 

Ireneusz Licznar, Paweł Licznar, Stanisław Mięczakowski, Zygmunt Trojniak 

 

e) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie oddania w dzierżawę powierzchni reklamowej 

w holu Krytej Pływalni Sójka (druk nr 244) 

Radni dyskusji nie podjęli, pytań i uwag nie wnieśli. 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie oddania w dzierżawę powierzchni reklamowej 

w holu Krytej Pływalni Sójka (druk nr 244).  

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Rafał Bolibrzuch, Mieczysław Partyczny, Aneta Samotus, Andrzej Włosek, Wiesław 

Zawiślak 

NIEOBECNI (4) 

Ireneusz Licznar, Paweł Licznar, Stanisław Mięczakowski, Zygmunt Trojniak 

 

f) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie oddania w dzierżawę powierzchni reklamowej 

w holu Krytej Pływalni Sójka (druk nr 245) 

Radni dyskusji nie podjęli, pytań i uwag nie wnieśli. 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie oddania w dzierżawę powierzchni reklamowej 

w holu Krytej Pływalni Sójka (druk nr 245).  
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Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Rafał Bolibrzuch, Mieczysław Partyczny, Aneta Samotus, Andrzej Włosek, Wiesław 

Zawiślak 

NIEOBECNI (4) 

Ireneusz Licznar, Paweł Licznar, Stanisław Mięczakowski, Zygmunt Trojniak 

 

g) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie oddania w najem części hali sportowej przy ul. 

Podgórnej 7 w Prudniku (druk nr 246) 

Radni dyskusji nie podjęli, pytań i uwag nie wnieśli. 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie oddania w najem części hali sportowej przy ul. 

Podgórnej 7 w Prudniku (druk nr 246).  

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Rafał Bolibrzuch, Mieczysław Partyczny, Aneta Samotus, Andrzej Włosek, Wiesław 

Zawiślak 

NIEOBECNI (4) 

Ireneusz Licznar, Paweł Licznar, Stanisław Mięczakowski, Zygmunt Trojniak 

 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia apelu w sprawie modernizacji linii 

kolejowej nr 137 (magistrala podsudecka) strategicznej dla rozwoju województwa opolskiego 

i południowo - zachodniej Polski (druk nr 247) 

Radni dyskusji nie podjęli, pytań i uwag nie wnieśli. 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia apelu w sprawie modernizacji linii 

kolejowej nr 137 (magistrala podsudecka) strategicznej dla rozwoju województwa opolskiego 

i południowo - zachodniej Polski (druk nr 247).  

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Rafał Bolibrzuch, Mieczysław Partyczny, Aneta Samotus, Andrzej Włosek, Wiesław 

Zawiślak 

NIEOBECNI (4) 

Ireneusz Licznar, Paweł Licznar, Stanisław Mięczakowski, Zygmunt Trojniak 

 

b) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia na terenie gminy Prudnik 

Programu pn. „Prudnicka Karta Mieszkańca” (druk nr 248) 

Radni dyskusji nie podjęli, pytań i uwag nie wnieśli. 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia na terenie gminy Prudnik 

Programu pn. „Prudnicka Karta Mieszkańca” (druk nr 248).  

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
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Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Rafał Bolibrzuch, Mieczysław Partyczny, Aneta Samotus, Andrzej Włosek, Wiesław 

Zawiślak 

NIEOBECNI (4) 

Ireneusz Licznar, Paweł Licznar, Stanisław Mięczakowski, Zygmunt Trojniak 

 

c) Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Prudnickiej 

Rady Seniorów i nadania jej Statutu (druk nr 249) 

Radni dyskusji nie podjęli, pytań i uwag nie wnieśli. 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Prudnickiej 

Rady Seniorów i nadania jej Statutu (druk nr 249).  

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Rafał Bolibrzuch, Mieczysław Partyczny, Aneta Samotus, Andrzej Włosek, Wiesław 

Zawiślak 

NIEOBECNI (4) 

Ireneusz Licznar, Paweł Licznar, Stanisław Mięczakowski, Zygmunt Trojniak 

 

d) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia Młodzieżowej Rady Miejskiej 

w Prudniku (druk nr 250) - inicjatywa uchwałodawcza grupy radnych 

Radni dyskusji nie podjęli, pytań i uwag nie wnieśli. 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia Młodzieżowej Rady Miejskiej 

w Prudniku (druk nr 250) - inicjatywa uchwałodawcza grupy radnych.  

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Rafał Bolibrzuch, Mieczysław Partyczny, Aneta Samotus, Andrzej Włosek, Wiesław 

Zawiślak 

NIEOBECNI (4) 

Ireneusz Licznar, Paweł Licznar, Stanisław Mięczakowski, Zygmunt Trojniak 

 

e) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie powołania stałej Komisji ds. Wsi i Gospodarki 

Rolnej Rady Miejskiej w Prudniku (druk nr 251) 

Radni dyskusji nie podjęli, pytań i uwag nie wnieśli. 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie powołania stałej Komisji ds. Wsi i Gospodarki 

Rolnej Rady Miejskiej w Prudniku (druk nr 251).  

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Rafał Bolibrzuch, Mieczysław Partyczny, Aneta Samotus, Andrzej Włosek, Wiesław 

Zawiślak 

NIEOBECNI (4) 
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Ireneusz Licznar, Paweł Licznar, Stanisław Mięczakowski, Zygmunt Trojniak 

 

9. Sprawy bieżące Komisji, zamknięcie posiedzenia. 

Przewodnicząca Komisji Aneta Samotus przedstawiła protokół z przeprowadzonego 

przeglądu rowów melioracyjnych oraz cieków wodnych na terenie Gminy Prudnik. 

Przewodnicząca poinformowała, że przekazała wszystkim sołtysom oraz radnym zakres 

cieków wodnych, które zostały przeanalizowane na miejscu. Radnym został również 

przekazany projekt protokołu. Przewodnicząca poprosiła o zgłaszanie uwag, wątpliwości oraz 

zastrzeżeń w celu uzupełnienia protokołu, aby móc go ostatecznie podpisać przez 

uczestników oraz przekazać do komisji wiejskiej, a następnie do ministra w celu realizacji. 

Sołtys Łąki Prudnickiej Grażyna Dancewicz  zgłosiła nową pozycję dotyczącą czyszczenia 

robót przy ulicy Zamkowej. Firma przystąpiła do uzupełnienia kamieniem dziur, które 

powstały w wyniku powodzi. Przy wjeździe na ulicę Zamkową, po lewej stronie znajduje się 

rów należący do powiatu, który został już oczyszczony i pogłębiony. Po przeciwnej stronie 

znajduje się rów gminny, który jest zasypany. Pani Sołtys zaproponowała jego odtworzenie. 

Sołtys Czyżowic Alicja Zawiślak zgłosiła również problem związany z odcinkiem rowu 

wydrążonym przez wojsko po powodzi. Odcinek ten jest bardzo głęboki, a zalegająca woda 

osiąga nawet metr głębokości, co stanowi zagrożenie dla dzieci. Pani Sołtys zwróciła się z 

prośbą o udrożnienie tego odcinka w ramach planowanych prac, aby zlikwidować 

niebezpieczeństwo. 

Radny Rafał Bolibrzuch poruszył kwestię dwóch polderów w Moszczance i Łące, pytając, 

czy również nie powinny zostać uwzględnione w protokole. 

Przewodnicząca Komisji Aneta Samotus odpowiedziała, że w tym przypadku bardziej 

właściwa byłaby interpelacja lub wniosek uzasadniający te dwa poldery, ponieważ podczas 

analizy skupiono się głównie na działkach gminnych. Podkreślono, że temat wymaga szerszej 

analizy i merytorycznego wniosku, a nie ujęcia w protokole. 

Radny Andrzej Włosek zwrócił uwagę na problem związany z rowami melioracyjnymi, ich 

drożnością i stanem technicznym. Podkreślił, że główny nacisk położono na te kwestie, 

jednak nie uwzględniono problemów pojawiających się podczas przejazdów przez różne 

miejscowości. Włosek zauważył, że w wielu miejscowościach znajduje się wiele mostków 

prowadzących do posesji, które są w złym stanie technicznym. Niektóre z nich zostały wręcz 

wyłączone z użytkowania decyzją nadzoru budowlanego, co oznacza zakaz przejazdu. 

Radny wskazał, że jest to problem kontrowersyjny, ponieważ wielu właścicieli nie stać na 

naprawę takich mostków, co może kosztować nawet 100–150 tysięcy złotych. Jego zdaniem 

w przyszłości należy zastanowić się nad tym, jak pomóc mieszkańcom i gospodarstwom w 

rozwiązaniu tego problemu. 

Podkreślił również, że niektóre mosty są własnością gminy, dlatego konieczne jest podjęcie 

pilnych działań w celu ich naprawy. Radny zaznaczył, że trzeba dążyć do uniknięcia sytuacji 

powodziowych w kolejnych latach. Jednakże, jeśli ponownie wystąpią intensywne opady, 

uszkodzone mostki i niedrożne rowy mogą doprowadzić do zalania większej liczby 

gospodarstw, powodując tym samym większe straty. 

Włosek podsumował, że w przyszłości należy zająć się nie tylko rowami melioracyjnymi, ale 

także mostkami będącymi własnością gminy. 

Przewodnicząca Komisji Aneta Samotus poprosiła Naczelnika Wydziału Inwestycji w celu 

udzielenia merytorycznego wsparcia komisji w zakresie danych wprowadzanych do aplikacji, 

zagadnień powodziowych oraz kwestii własnościowych.. Zapytała, co gmina może obecnie 

zrobić i jakie działania można zrealizować w tej chwili. Ponadto, przewodnicząca zwróciła 

uwagę na procedurę weryfikacyjną oraz możliwość pozyskiwania środków, podkreślając, że 

w aplikacji znajdują się informacje o pozytywnej akceptacji niektórych obiektów 

budowlanych przez Komisję Wojewódzką.  
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Naczelnik Wydziału Inwestycji Aleksander Gacek poinformował, że obiekty gminne 

uszkodzone podczas powodzi zostały wprowadzone do aplikacji odbudowy. Czynności te 

zostały wykonane przez komisję powołaną na mocy Zarządzenia Burmistrza. Obecnie gmina 

oczekuje na decyzję Kancelarii Prezesa Rady Ministrów, czy otrzyma dofinansowanie na 

realizację tych zadań. Naczelnik podkreślił, że większość zadań została już wyceniona. 

Wyjaśnił również, że wspomniane obiekty są własnością gminy i znajdują się w ciągu dróg 

gminnych na terenie gminy Prudnik. Jak zauważył, gmina nie zajmowała się i nie składała 

wniosków dotyczących przepustów prowadzących do prywatnych posesji, gdyż nie należą 

one do zadań gminy i nie zostały wycenione. Naczelnik zaznaczył, że w przypadku braku 

dofinansowania gmina nie przystąpi do realizacji naprawy tych obiektów. Jako przykład 

zrealizowanego już zadania podał remont przepustu w Wierzbcu, który prowadził do Stadniny 

Koni i był całkowicie wyłączony z użytkowania. Dzięki dodatkowym środkom pozyskanym z 

gminy i innych źródeł przepust ten został wyremontowany jeszcze przed zimą. Naczelnik 

dodał, że był to jeden z większych projektów realizowanych w ostatnim czasie. 

Podczas spotkania poruszono kwestię inwestycji w sprzęt do czyszczenia rowów 

melioracyjnych.  

Radny Rafał Bolibrzuch  zasugerował, że gmina powinna rozważyć zakup koparki, która 

mogłaby bez potrzeby organizowania przetargu, zgodnie z wytyczonym planem, 

przemieszczać się od wioski do wioski i oczyszczać rury melioracyjne. 

Podkreślono, że obecne procedury przetargowe wiążą się z wysokimi kosztami — jeden 

przetarg może wynieść nawet 100 tysięcy złotych za stosunkowo niewielki odcinek, co 

skutkuje znacznym obciążeniem budżetu bez wyraźnych efektów. 

Zwrócono również uwagę na dotychczasowe doświadczenia w tym zakresie. Niejednokrotnie 

sołectwa przeznaczały własne środki na odbudowę lub rekultywację rowów melioracyjnych, 

jednak efekty takich działań nie zawsze były zadowalające. Wskazano, że środki pochodzące 

z komisji społecznej często były wydatkowane bez osiągnięcia oczekiwanych rezultatów. 

Wiceburmistrz Wiesław Kopterski przyznał, że to dobry moment na dyskusję i 

zaproponował, aby wspólnie z panią skarbnik rozważyć możliwość zabezpieczenia środków 

w kolejnym budżecie. Wskazał również, że odpowiednią jednostką do zarządzania koparką 

mogłaby być ZWIK, jednak w toku dyskusji pojawiła się sugestia, że lepszym rozwiązaniem 

byłoby przekazanie koparki do ZUK-u, gdzie już znajdują się pracownicy oraz zaplecze do jej 

obsługi. 

Uczestnicy spotkania rozważali możliwość wykorzystania sprzętu przez ZUK na potrzeby 

gminy, a także udostępniania go sołectwom w razie potrzeby. Burmistrz zauważył, że jeśli 

koparka będzie własnością gminy, konieczne będzie zapewnienie jej obsługi przez 

przeszkolonego pracownika. 

W trakcie dyskusji pojawił się głos sołtysa z Szybowic Mariusza Wicherka, który wyraził 

sceptycyzm wobec pomysłu przekazania koparki do ZUK-u, zwracając uwagę, że ZUK już 

zajmuje się koszeniem terenów i jego zdaniem obciążenie tej jednostki kolejnymi 

obowiązkami może być problematyczne. Sołtys poruszył kwestię sprzętu wykorzystywanego 

przez ZUK do koszenia terenów. Zwrócił uwagę, że choć pracownicy są zaangażowani i 

pomocni to jakość sprzętu pozostawia wiele do życzenia. Podkreślił, że jeśli gmina chce 

efektywnie wykonywać takie zadania, powinna zainwestować w porządny sprzęt, inaczej 

praca będzie mało efektywna. 

Przewodnicząca Komisji Aneta Samotus poruszyła temat realizacji przedsięwzięcia 

dotyczącego ulicy Zamkowej, a konkretnie remontu przepustu oraz naprawy uszkodzenia na 

drodze powiatowej. Oznajmiła, że Pani sołtys złożyła w tej sprawie wniosek na ostatniej 

komisji. Wiceprzewodniczący również zgłosił interpelację, na którą już otrzymał odpowiedź. 

Prace miały rozpocząć się w dniach 14–15 i faktycznie się rozpoczęły — teren został 

odbudowany, nawieziono kamień. 
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Na ten moment naprawiony odcinek pozostanie w takim stanie technicznym przez jakiś czas. 

Powiat oczekuje na dodatkowe środki finansowe, które mogą zostać przyznane w kolejnych 

miesiącach lub w przyszłym roku. W ramach remontów cząstkowych planowane jest 

utwardzenie tego odcinka masą bitumiczną. 

Dalsza dyskusja nie została pojęta. 

Wobec wyczerpania porządku obrad – posiedzenie zakończono.  
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